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РАХУНКОВА ПАЛА! 

k0S.Jt)l»^!8-IX/4 ' .ln< На виконання листа Рахункової палати від uK.08.2Uі» 73И10574™ІЦодо 
результатів аудиту видатків за рахунок додаткового обсягу освітньої субвенції» 
обласна державна адміністрація повідомляє про наступне. 

Департаментами освіти і науки, фінансів облдержадміністрації взято до 
відома рішення Рахункової палати від 24.07.2018 року № 19-6 «Про розгляд 
Звіту про результати аудиту ефективності використання у Кіровоградській та 
Чернівецькій областях додаткового обсягу освітньої субвенції». 

До пункту 3 рішення Рахункової палати. 
Відповідно до статті 115 Бюджетного кодексу України Департамент 

фінансів облдержадміністрації проводить експертизи рішень сесій районних, 
міських (міст обласного значення) та об'єднаних територіальних громад щодо 
дотримання норм Бюджетного кодексу України та Закону України про 
Державний бюджет на відповідний рік при затвердженні вказаних бюджетів, 
включаючи врахування обсягів освітньої субвенції за цільовим призначенням. 
Крім того, Департаментом фінансів облдержадміністрації контролюються 
показники видатків вказаних бюджетів за рахунок додаткових обсягів освітньої 
субвенції. 

До пункту 6 рішення Рахункової палати. 
З метою виконання пункту щодо розгляду результатів аудиту 

ефективності використання у Чернівецькій області виділеного додаткового 
обсягу освітньої субвенції на колегії обласної державної адміністрації зазначене 
питання буде розглянуто на черговому засіданні колегії обласної державної 
адміністрації у вересні місяці. 

Також інформуємо, що кошти додаткової освітньої субвенції, які 
надійшли до Чернівецької області упродовж 2016-2018 pp., використовувались 
та освоювались виключно за цільовим призначенням. 

Крім того зазначаємо, що під час проведення перевірки, станом на 
01.05.2018 року, у області нерозподілений та неосвоєний додатковий обсяг 
освітньої субвенції становив 41,4 млн. грн. 

Станом на 01.09.2018 року рішеннями сесій Чернівецької обласної ради 
від 27.03.2018 №11-21/18 та від 23.05.2018 №53-22/18 «Про внесення змін до 

т 
№1442/05 від 17.09.2018



обласного бюджету на 2018 рік» з обласного бюджету відповідно цільового 
призначення проведено розподіл додаткового обсягу освітньої субвенції 
районам, об'єднаним територіальним громадам та містам обласного значення у 
сумі 40,2 млн. грн. та освоєно - 18,8 млн. грн. 

Щодо розподілу та освоєння коштів на придбання шкільних автобусів для 
Чернівецької області інформуємо: 

- Відповідно до розпорядження Кабінету Міністрів України від 16.12.2015 
№ 1340-р «Про перерозподіл деяких видатків державного бюджету, 
передбачених Міністерству освіти і науки на 2015 рік, та перерозподіл обсягу 
освітньої і медичної субвенцій з державного бюджету місцевим бюджетам у 
2015 році» визначалася закупівля автобусів за принципом 50x50 (50 відсотків їх 
вартості за рахунок коштів державного бюджету та 50 відсотків - за рахунок 
коштів місцевих бюджетів). Дане співфінансування було непосильним для 
місцевих бюджетів адміністративно-територіальних одиниць області. У зв'язку 
з цим обласна державна адміністрація ініціювала перед Кабінетом Міністрів 
України внести зміни до зазначеного розпорядження про коригування відсотків 
співфінансування. Завдяки цьому, були внесені зміни від 08.06.2016 р. № 422-р 
до розпорядження Кабінету Міністрів України про зменшення відсотків 
співфінансування з 50/50 на 70/30 (не менше 70 відсотків - за рахунок залишку 
освітньої субвенції, не менше 30 відсотків - за рахунок коштів місцевих 
бюджетів). Зміни у співфінансуванні дали реальну можливість розподілити 
кошти для придбання шкільних автобусів. Влітку 2016 року розпочався процес 
закупівлі автобусів, який був надзвичайно складний. Процесу закупівлі 
шкільних автобусів перешкоджала участь у тендерних процедурах виробників 
Російської Федерації, що суперечило абзацу 4 пункту 2 статті 1 розпорядження 
Кабінету Міністрів України від 11.09.2014 № 829-р «Про пропозиції щодо 
застосування персональних спеціальних економічних та інших обмежувальних 
заходів». Служба Безпеки України офіційними листами до обласної державної 
адміністрації вимагала скасовувати тендерні пропозиції в яких переможцями 
ставали російські виробники. Це призводило до повторного проведення 
тендерів, в деяких випадках до шести разів (що, в свою чергу, і впливало на 
терміни виконання). 

Однак, варто зазначити, що від червня 2016 р. до 2018 р. жодних 
нормативних документів чи методичних рекомендацій щодо придбання 
шкільних автобусів не було. Вони з'явилися лише 19.01.2018р. і були 
затверджені наказом Міністерства освіти і науки України від 19.01.2018 № 58 
«Про затвердження методичних рекомендацій щодо використання коштів 
освітньої субвенції». 

Підпунктом 1 пункту 5 розпорядження Кабінету Міністрів України 
від 16 грудня 2015 року № 1340-р «Про перерозподіл деяких видатків 
державного бюджету, передбачених Міністерству освіти і науки на 2015 рік, та 
перерозподіл обсягу освітньої і медичної субвенцій з державного бюджету 
місцевим бюджетам у 2015 році» та підпунктом 1 розпорядження Кабінету 
Міністрів України від 16 листопада 2016 року № 827-р «Деякі питання 
використання у 2016 році освітньої субвенції з державного бюджету місцевим 
бюджетам» обласним державним адміністраціям доручалось здійснити 
придбання шкільних автобусів за рахунок видатків, виділених у відповідних 



обсягах на засадах співфінансування та забезпечити постачання придбаних 
автобусів до загальноосвітніх навчальних закладів, які будуть 
оптимізовані/об'єднані/реорганізовані і до яких будуть довозитися учні. 

Обласна державна адміністрація зазначає, що у зв'язку із проведенням 
антитерористичної операції у Донецькій та Луганській областях України з 
Чернівецької області 24 шкільних автобуси було вилучено для потреб 
військових (найбільша кількість по всій території України). Як наслідок, в 
області склалась критична ситуація із організацією підвезення дітей практично 
у кожній адміністративно-територіальній одиниці області. 

Крім того, питання приведення мережі закладів освіти до реальних 
потреб громад в області має свої особливості, що ускладнюють впровадження 
зазначеного питання. Зокрема, це реалізація процесів децентралізації, що 
розпочалася у 2016 році (внаслідок організаційних та іміджевих факторів 
непопулярності такого рішення), політизація питання оптимізації у місцях 
компактного проживання національних меншин та наявність закладів освіти у 
гірській місцевості. 

Враховуючи вищезазначене, облдержадміністрацією було здійснено 
розподіл автобусів, виходячи з необхідності забезпечити підвезення дітей до 
закладів освіти у повному обсязі. 

Станом на 01.09.2018 р. упродовж 2016-2018 pp. закуплено 27 автобусів 
(2016р. -14 шт., 2017р. -10 шт.. 2018р. -З шт.), з них 2 автобуси закуплено за 
кошти місцевого бюджету. 

Також інформуємо, що ухвалою серпневої конференції працівників освіти 
Чернівецької області від 29.08.2018 року прийнято рішення щодо розробки в 
установленому порядку перспективного плану освітніх округів та опорних 
закладів в області до 01.12.2018 року. 

Обласна державна адміністрація вдячна за плідну роботу представників 
Рахункової палати, їх конструктивні пропозиції та допомогу. 

Заступник голови обласної 
державної адміністрації М.ЗАЯЧУК 

Палійчук 
552966 




